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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 42 af 18. juni 2010 (Akt-
stykke 163, § 7).

Spørgsmål:

”Vil ministeren redegøre for sine forventninger til, at ”én samlet instans kan opnå 
mere gunstige kontrakter på de relevante it-fagsystemer”, jf. aftalens punkt 7 om 
objektiv sagsbehandling?”

Svar:
Det gennemførte analysearbejde har vist, at kommunerne i dag betaler godt 380 
mio. kr. årligt for den dedikerede it-understøttelse, der er en forudsætning for 
sagsbehandlingen på de omfattede sagsområder (KMD Social Pension, KMD 
Boligstøtte m.fl.). 

Det er vurderingen, at et fællesindkøb af disse systemer vil kunne give lavere pri-
ser end i dag, hvor kommunerne enkeltvist forhandler med KMD. Da SKAT i 
forbindelse med skattefusionen overtog sagsbehandlingssystemet KMD-IND 
(inddrivelse) fra kommunerne, forhandlede SKAT sig frem til en pris, der var ca. 
30 pct. mindre end den kommunale betaling.

Hvor stort et besparelsespotentiale, der vil kunne realiseres gennem mere gunstige 
kontrakter på de relevante it-fagsystemer, afhænger af en række forskellige for-
hold, der skal analyseres nærmere. Besparelsespotentialet gennem mere gunstige 
kontrakter på de relevante it-fagsystemer indgår derfor ikke i beregningen af det 
effektiviseringspotentiale, der har ligget til grund for beslutningen om at samle 
den objektive sagsbehandling.

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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